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SAMMANSTÄLLNING AV UTSKOTTENS OCH ALLMÄNNA FÖRVALTNINGENS UTREDNINGAR 
OCH ÅTGÄRDER MED ANLEDNING AV OBSERVATIONERNA OCH REKOMMENDATIONERNA 
I UTVÄRDERINGSBERÄTTELSEN 
 
 
Samhällstekniska utskottet § 68 21.08.2018 
  
Revisionsnämndens utvärderingsberättelse för år 2017 
  
55/02.06.01/2018 
  
YLKV 21.08.2018 § 68 
Mer information: 
direktör för samhällstekniken Marianna Harju, tfn 050 304 1234 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
  
Revisionsutskottet ska enligt 121 § i kommunallagen bedöma huruvida de mål för verksamheten och 
ekonomin som fullmäktige satt upp har nåtts i kommunen och huruvida verksamheten är ordnad på 
ett resultatrikt och ändamålsenligt sätt. Resultaten av bedömningen förs fram i 
utvärderingsberättelsen. Fullmäktige behandlar utvärderingsberättelsen i samband med bokslutet. 
Kommunstyrelsen ger fullmäktige ett utlåtande om de åtgärder som utvärderingsberättelsen 
föranleder. I praktiken behöver stadsstyrelsen be utskotten om utredningar angående 
utvärderingsberättelsen, som styrelsen sedan sammanställer till stadsstyrelsens utlåtande som gäller 
hela staden.  
Revisionsutskottet har 17.5.2018 § 39 godkänt och undertecknat revisionsutskottets 
utvärderingsberättelse för år 2017 och beslutat att föra den vidare till fullmäktige för kännedom. 
Fullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 18.6.2017 § 22 att anteckna utvärderingsberättelsen för 
kännedom. 
Utvärderingsberättelsen, som är godkänd av revisionsutskottet, finns här: 
  

http://www2.kauniainen.fi/dynasty/swe/kokous/20182677-3-1.PDF 
 
  
År 2017 var samhällstekniken fokusområde vid utvärderingen. Revisionsutskottet har vid sina möten 
satt sig in i samhällstekniska sektorns verksamhet genom att höra direktören för samhällstekniken, 
byggchefen och samhällstekniska utskottets ordförande. Revisorn har avgett två skriftliga rapporter 
till revisionsutskottet om revisionen för 2017. 
  
Revisionsutskottet konstaterar att samhällsteknikens främsta strategiska mål för 2017 uppnåddes: 
utkastet till detaljplan för stadshuskvarteret lades fram. 
  
Revisionsutskottet konstaterar att stadens gällande investeringsprogram är rätt tungt, både för 
stadens ekonomi och för samhällstekniken som verkställande organisation. Nya projekt kunde inte 
inledas annat än genom att skjuta fram redan godkända projekt så att de genomförs efter den 
pågående planeringsperioden. Sektorn har också varit tvungen att iaktta en strikt prioritetsordning 
vid fastighetsunderhållet och årsreparationerna utgående från hur brådskande de är och vilka 
ekonomiska och personalresurser som funnits att tillgå.  
  

   Revisionsutskottet rekommenderar att samhällsteknikens begränsade 
resurser beaktas vid beslut om prioritering av projekten. 
  

http://www2.kauniainen.fi/dynasty/swe/kokous/20182677-3-1.PDF
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   Revisionsutskottet rekommenderar att personalbelastningen följs i realtid 
och att beredskap skapas för införskaffande av extra personalresurser. 

  
Stadens investeringsprogram är ett politiskt beslut, och tjänstemännen arbetar med de projekt som 
ingår i det. Det är viktigt att reservera tillräckligt tid för planering och beredning av projekten, och 
behovet av tid står i proportion till investeringens storlek. Processen framskrider enligt direktiven för 
genomförande av bygginvesteringsprojekt, som har godkänts av fullmäktige. Planeringsanslag för ett 
investeringsprojekt kan reserveras i investeringsprogrammet efter det att stadsstyrelsen har godkänt 
projektets behovsutredning. Efter att styrelsen eller, då det gäller projekt vars kostnader överstiger 
400 000 euro, fullmäktige har godkänt projektplanerna och målkostnadskalkylen fattas ett 
investeringsbeslut. Anslag för att genomföra investeringen kan sedan tas med i 
investeringsprogrammet.  
  
År 2017 var personalläget vid lokalcentralen särskilt kärvt eftersom personalresurserna var 
otillräckliga för det omfattande investeringsprogrammet och särskilt då de utmaningar som 
orsakades av det stora projektet kring Villa Breda. I budgeten 2018 beviljades lokalcentralen en ny 
befattning för en projektingenjör som besattes i mars 2018. 
  
Den årliga anslagsnivån för investeringar för underhåll och service av byggnader är 1,0 miljoner euro. 
Beloppet kommer inte att räcka till för alla reparationsarbeten inom underhåll och service av 
stadens alla byggnader, utan större helheter kommer att efter projektplaneringsfasen läggas fram 
för genomförande som separata investeringsprojekt. Detta ökar pressen på resurstilldelning för 
investeringsprogrammet. Om målet gällande effektiverat bruk av stadens lokaler uppfylls och staden 
kan avstå från en del av de byggnader som den nu äger, kommer detta självfallet att minska det 
totala behovet av investeringar för underhåll och service av byggnader. 
  
I sin utvärderingsberättelse behandlar revisionsutskottet också stadens markplanering och ställer sig 
kritiskt till att MBT-avtalet tvingar Grankulla stad att vidareutveckla markanvändningen trots att 
Grankulla redan nu är Finlands näst tätast bosatta stad. Här kan konstateras att en stor del av 
principerna som förs fram i stadens egen utvecklingsbild för markanvändning och boende från 2015, 
som har godkänts av fullmäktige, motsvarar åläggandena i MBT-avtalet. Detta innebär att mål som 
behärskad bostadsproduktion och befolkningstillväxt samt kompletterande byggnation inom utvalda 
delar av stadsstrukturen motsvarar också Grankullas egna utvecklingsmål. I stadens strategi ingår, 
som alltid förut, grönska och en karaktär av trädgårdsstad, så det torde grunda sig på ett 
missförstånd då man i texten hänvisar till ”den pågående omfattande ändringsprocessen, där parker 
och egnahemstomter planeras om till höghusområden”. Stadsstrukturen görs tätare där det faller sig 
naturligt, i enlighet med de principer som har godkänts i stadens utvecklingsbild för markanvändning 
och boende: i områdena kring järnvägsstationerna, i centrum, vid goda kollektivtrafikförbindelser 
och längs med huvudlederna. Även i samband med kompletterande byggnation bevaras träd och 
annan växtlighet. I de detaljplaner som är under arbete ingår inga förslag om att ändra planlagda 
parker till områden för byggande. 
  

   Revisionsutskottet rekommenderar att staden lägger särskild vikt vid att 
genuint beakta åsikterna och responsen från grannar kring planområdena 
och andra invånare då detaljplaner görs upp. 

  
Det är viktigt att genuint beakta invånarnas åsikter i samband med planändringar och det gör vi 
också. I detta sammanhang bör man dock beakta att åsikterna ofta är sinsemellan motstridiga, vilket 
gör att det är omöjligt att beakta alla önskningar som framförs i synpunkterna. Dessutom bör allas 
gemensamma intressen och framtida välbefinnande också beaktas i brett perspektiv, vilket kan stå i 
strid med enskilda individers intressen i ett korttidsperspektiv. Väsentligt här är att planerna läggs 
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fram och målen presenteras på ett transparent sätt, samt att möjligheter till diskussion erbjuds 
under de olika skedena i planläggningsprocessen. Planändringar utgör alltid ett resultat av politiskt 
beslutsfattande och, i många fall, kompromisser. 
  
Revisionsutskottet konstaterar ytterligare att samhällsteknikens verksamhet har fokuserat på 
balansering av ekonomin samt på kostnaderna och skötseln av de lagstadgade basuppgifterna, och 
att man trots resursbrist och vissa engångsposter utanför budgeten har lyckats väl i detta. 
Revisionsutskottet anser att de ekonomiska mål och verksamhetsmål som fullmäktige satt upp har 
nåtts men att utsikterna för de närmaste åren alltjämt innehåller utmaningar. 
  
Därtill tackar revisionsutskottet samhällstekniska sektorn för stadens snöröjningsarbeten och 
planteringar, som skötts särskilt väl under perioden. 
  
Direktören för samhällstekniken:  
Utskottet godkänner utredningen över de iakttagelser om samhällstekniska sektorn som 
revisionsutskottet lyfter fram i sin utvärderingsberättelse för 2017, och vidarebefordrar utredningen 
till styrelsen, som i sin tur sammanställer ett utlåtande för hela staden. 
  
Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
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Svenska utskottet för 
undervisning och 
småbarnspedagogik 

§ 64 21.08.2018 

  
Utlåtande om revisionsutskottets utvärderingsberättelse för år 2017 
  
55/02.06.01/2018 
  
SUUS 21.08.2018 § 64 
Mer information: 
bildningsdirektör Heidi Backman, tfn 050 566 8800 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
  
Revisionsutskottet ska enligt 121 § i kommunallagen bedöma huruvida de mål för verksamheten och 
ekonomin som fullmäktige satt upp har nåtts i kommunen och huruvida verksamheten är ordnad på 
ett resultatrikt och ändamålsenligt sätt. Resultaten av bedömningen förs fram i 
utvärderingsberättelsen. 
Revisionsutskottet godkände och undertecknade 17.5.2018 (§ 39) sin utvärderingsberättelse för år 
2017 och förde den vidare till fullmäktige för kännedom 18.6.2018 (§ 22). 
  
Kommunstyrelsen ger fullmäktige ett utlåtande om de åtgärder som utvärderingsberättelsen 
föranleder. I praktiken ber stadsstyrelsen utskotten om utredningar angående 
utvärderingsberättelsen, som styrelsen sedan sammanställer till stadsstyrelsens utlåtande som gäller 
hela staden. 
  
Utvärderingsberättelsen, som är godkänd av revisionsutskottet, delas ut som bilaga. I 
utvärderingsberättelsen lyfts för bildningssektorn viktiga frågor fram. 
  
Revisionsutskottet har i sin berättelse också behandlat berättelsen för föregående år (2016) och 
utskottens och stadsstyrelsens svar på den. Revisionsutskottet tackar för de utförliga bemötandena 
och modellen för behandling av bemötandena. 
  
Revisionsutskottets utvärdering fokuserade år 2017 på samhällstekniska sektorn. För bildningens del 
gjorde revisionsutskottet observationer om ungdomsutskottets verksamhet och om 
undervisningsväsendet. Revisionsutskottet har också gjort observationer om stadens 
tvåspråkighetsprogram, som berör bildningen. 
  
Revisionsutskottet har i berättelsen behandlat THL:s skolhälsoundersökning, utan att be om 
egentligt svar av utskotten. Revisionsutskottet önskar att resultaten skulle fås separat enligt 
elevernas hemkommun. Nu fås resultaten enligt skola. Till detta kan konstateras att undersökningen 
är nationell och utarbetas på THL. Huvudstadsregionens kommuner kommunicerar med THL via en 
gemensam arbetsgrupp, där kommunerna ger feedback om enkäten. Syftet med undersökningen är 
emellertid att stödja elevhälsoarbetet i skolorna, och skolorna har ansvar för alla elever i skolan 
oberoende av hemkommun. 
  
Utredning om de frågor som berör verksamheten för svenska utskottet för undervisning och 
småbarnspedagogik 
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Revisionsutskottet uppmanar staden att även i fortsättningen lägga vikt vid implementeringen och 
uppföljningen av stadens tvåspråkighetsprogram, särskilt då vård- och landskapsreformen 
fortskrider. 
  
Till det här kan konstateras att bildningssektorn med hjälp av statlig finansiering fr.o.m. hösten 2017 
anställt en heltidskoordinator, en utvecklingsplanerare, inom förändringsprogrammet för barn- och 
familjetjänster (LAPE). Inom programmet skapas ny verksamhetskultur och praxis inom barn- och 
familjetjänster med tanke på vårdreformen. Enligt den information vi har nu pågår programmet till 
slutet av år 2018. Den utvecklingsplanerare som anställts av bildningen arbetar med den helhet inom 
LAPE som gäller elevhälsan, men i nära samarbete med programmets två andra helheter: 
familjecenter samt tjänster på specialnivå och krävande tjänster. 
  
Grankulla stads tvåspråkiga utvecklingsplanerare har kartlagt tillgången på elevvårdstjänster och 
andra betydande social- och hälsovårdstjänster för barn och unga på båda språken och har arbetat 
aktivt i regionens arbetsgrupper samt i de nationella nätverken. Eftersom ingen i 
huvudstadsregionens LAPE haft helhetsansvar för att beakta och koordinera de svenska frågorna har 
Grankullas koordinator tagit initiativ till och startat en arbetsgrupp för svenskspråkiga barn- och 
familjetjänster i huvudstadsregionen. En lyckad implementering i Grankulla skulle förutsätta att 
arbetet kan fortsätta med en anställd utvecklingsplanerare ännu under år 2019. Det här skulle vara 
möjligt inom den givna budgetramen för år 2019. 
  
Revisionsutskottet uppmanar - såsom i den föregående utvärderingsberättelsen - skolväsendet att 
fortsättningsvis lägga mer vikt vid beslutsprocessen och transparensen i processen 
  
Undervisningsväsendets tjänstemän och även det svenska utskottet för undervisning och 
småbarnspedagogik lägger stor vikt vid transparensen och vid hörandet av målgruppen i den 
daghems- och skolutredning som startade under år 2017 och som fortfarande pågår. Både processen 
och de lösningsmodeller som hittills behandlats skiljer sig totalt från den motsvarande finska 
utredningen som gjordes åren 2014-2016. Revisionsutskottet skriver i sin berättelse att resultaten av 
arbetsgruppens arbete informerades först under hösten 2017 på två föräldramöten. Det här är ett 
missförstånd till den delen att arbetsgruppen i det skedet precis startat sitt arbete och inte hade 
vare sig utredning eller förslag, bara en allra första skiss till en möjlig lösningsmodell. Utredningen 
diskuterades första gången på utskottets möte 5.9.2017 (§ 39) och först då ombads tjänstemännen 
utreda frågan för att hitta lösningar som svarar mot de utmaningar som finns. Arbetsgruppen och 
utskottet ville höra målgruppen redan i inledningsskedet för att kunna forma utredningen redan från 
början på ett ändamålsenligt sätt. Den här informationen gick ut till vårdnadshavarna per e-post 
efter föräldramötena och även via t.ex. Yles nyhetsrapportering. Det är mycket beklagligt att vi trots 
detta inte lyckades kommunicera det här så att det blev tydligt och klart. 
  
Först 16.1.2018 (§ 8) behandlades en första mellanrapport i svenska utskottet för undervisning och 
småbarnspedagogik och då beslöt utskottet utgående från beredningen och bildningsdirektörens 
förslag att utreda även andra alternativ än den modell som revisionsutskottet nämner i sin 
berättelse för år 2017. Hörandet av vårdnadshavare, personal och studerande hade en stor 
betydelse för hur utredningen utformats efter det. Ytterligare kan tilläggas att delar av målgruppen 
har hörts också efter detta och kommer att höras i olika skeden av de olika utredningarna. Utskottet 
gav 16.1.2018 de fortsatta utredningarna följande riktlinjer: 
  
"Tjänstemännen utreder två nya alternativ, varav ett är en status quo-modell där vissa akuta behov 
löses och det andra alternativet är en variant av enhetsskolemodellen. Det är också skäl att skissa 
upp mer alternativa och innovativa lösningsmodeller. 
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Syftet med utredningen var att svara mot följande behov: 
  
- behovet att skapa daghemsplatser som motsvarar behovet under de 

kommande åren i enlighet med den pågående utredningen om daghems- 
och förskolenätet och viljan att utveckla förskoleundervisningen i ett 
närmare samarbete med den grundläggande undervisningen, 

- behovet att skapa enhetlighet inom den grundläggande undervisningen och 
att förbättra övergången mellan åk 6 och 7, 

- behovet att utveckla gymnasiet i enlighet med den pågående 
gymnasieutredningen. 

  
I utredningen ligger fokus på att utveckla verksamheten ur barnens och elevernas synvinkel. I 
utredningen utreds konsekvenserna för undervisning och verksamhet, för barn och elever och 
personal samt konsekvenserna på investeringsbehovet och driftsutgifterna. Utredningarna bör stå i 
samklang med stadens strategi och med de pågående utredningar som görs i staden för 
småbarnspedagogiken, förskolan och gymnasierna. De lösningar som utreds bör på ett 
kostnadseffektivt sätt kunna svara mot de behov som finns på lång sikt enligt den kunskap vi har 
tillgänglig i dag." 
  
Bildningsdirektören: 
Nämnden antecknar revisionsnämndens utvärderingsberättelse för år 2017 till kännedom och ger 
för egen del sitt utlåtande enligt ovanstående till STS för vidare behandling. 
  
Beslut: 
Enligt beslutsförslaget. 
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Finska utskottet för undervisning 
och småbarnspedagogik 

§ 60 22.08.2018 

  
Utlåtande om revisionsutskottets utvärderingsberättelse för år 2017 
  
55/02.06.01/2018 
  
SOVV 22.08.2018 § 60 
Mer information: 
bildningsdirektör Heidi Backman, tfn 050 566 8800 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
  
Revisionsnämnden ska enligt 121 § i kommunallagen bedöma huruvida de mål för verksamheten och 
ekonomin som fullmäktige satt upp har nåtts i kommunen och huruvida verksamheten är ordnad på 
ett resultatrikt och ändamålsenligt sätt. Resultaten av bedömningen förs fram i 
utvärderingsberättelsen. Revisionsutskottet godkände och undertecknade 17.5.2018 (§ 39) sin 
utvärderingsberättelse för år 2017 och förde den vidare till fullmäktige för kännedom 18.6.2018 (§ 
22). 
  
Kommunstyrelsen ger fullmäktige ett utlåtande om de åtgärder som utvärderingsberättelsen 
föranleder. I praktiken behöver stadsstyrelsen be utskotten om utredningar angående 
utvärderingsberättelsen, som styrelsen sedan sammanställer till stadsstyrelsens utlåtande som gäller 
hela staden. 
  
Utvärderingsberättelsen 2017, som är godkänd av revisionsutskottet, delas ut som bilaga. I 
utvärderingsberättelsen lyfts fram viktiga frågor som gäller bildningssektorn. 
  
Revisionsutskottet har i sin berättelse också behandlat berättelsen för föregående år (2016) och 
utskottens och stadsstyrelsens svar på den. Revisionsutskottet tackar för de utförliga bemötandena 
och modellen för behandling av bemötandena. 
  
Revisionsutskottets utvärdering fokuserade år 2017 på samhällstekniska sektorn. För bildningens del 
gjorde revisionsutskottet observationer om ungdomsutskottets verksamhet och om 
undervisningsväsendet. Revisionsutskottet har också gjort observationer som berör bildningen om 
stadens tvåspråkighetsprogram. 
  
Revisionsutskottet har i berättelsen behandlat THL:s skolhälsoenkät, utan att be om egentligt svar av 
utskotten. Revisionsutskottet önskar att resultaten skulle fås separat enligt elevernas hemkommun. 
Nu fås resultaten skilt för varje skola. Till detta kan konstateras att undersökningen är nationell och 
utarbetas på THL. Huvudstadsregionens kommuner kommunicerar med THL via en gemensam 
arbetsgrupp, där kommunerna ger feedback om enkäten. Syftet med enkäten är emellertid att 
stödja elevhälsoarbetet i skolorna, och skolorna har ansvar för alla elever i skolan oberoende av 
hemkommun.  
  
Utredning om en fråga som berör verksamheten för finska utskottet för undervisning och 
småbarnspedagogik 
  
Revisionsutskottet uppmanar staden att även i fortsättningen lägga vikt vid implementeringen och 
uppföljningen av tvåspråkighetsprogrammet, särskilt då vård- och landskapsreformen fortskrider. 
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Till det här kan konstateras att bildningssektorn med hjälp av statlig finansiering fr.o.m. hösten 2017 
anställt en heltidskoordinator, en utvecklingsplanerare, inom förändringsprogrammet för barn- och 
familjetjänster (LAPE). Inom programmet skapas ny verksamhetskultur och praxis inom barn- och 
familjetjänster med tanke på vårdreformen. Enligt den information vi nu har pågår programmet till 
slutet av år 2018. Den utvecklingsplanerare som anställts av bildningen arbetar med den helhet inom 
LAPE som gäller elevhälsan, men i nära samarbete med programmets två andra helheter: 
familjecenter samt tjänster på specialnivå och krävande tjänster. 
  
Grankulla stads tvåspråkiga utvecklingsplanerare har kartlagt tillgången på elevvårdstjänster och 
andra betydande social- och hälsovårdstjänster för barn och unga på båda språken och har arbetat 
aktivt i regionens arbetsgrupper samt i de nationella nätverken. Eftersom ingen i 
huvudstadsregionens LAPE haft helhetsansvar för att beakta och koordinera de svenska frågorna, 
har Grankullas koordinator tagit initiativ till och startat en arbetsgrupp för svenskspråkiga barn- och 
familjetjänster i huvudstadsregionen. En lyckad implementering i Grankulla skulle förutsätta att 
arbetet kan fortsätta med en anställd utvecklingsplanerare ännu under år 2019. Det här skulle vara 
möjligt inom den givna budgetramen för år 2019. 
  
Revisionsutskottet bad också om ett bemötande gällande den svenska skolutredningen. Bemötandet 
behandlas i svenska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik. 
  
Bildningsdirektören: 
Utskottet antecknar revisionsutskottets utvärderingsberättelse för år 2017 till kännedom och ger för 
egen del sitt utlåtande enligt ovanstående till STS för vidare behandling. 
  
Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
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Ungdomsutskottet § 23 23.08.2018 
  
Utlåtande om revisionsnämndens utvärderingsberättelse för år 2017 
  
55/02.06.01/2018 
  
NUORV 23.08.2018 § 23 
  
Mer information:  
bildningsdirektör Heidi Backman, tfn 050 566 8800 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
  
Revisionsnämnden ska enligt 121 § i kommunallagen bedöma huruvida de mål för verksamheten och 
ekonomin som fullmäktige satt upp har nåtts i kommunen och huruvida verksamheten är ordnad på 
ett resultatrikt och ändamålsenligt sätt. Resultaten av bedömningen förs fram i 
utvärderingsberättelsen. Revisionsutskottet godkände och undertecknade 17.5.2018 (§ 39) sin 
utvärderingsberättelse för år 2017 och förde den vidare till fullmäktige för kännedom 18.6.2018 (§ 
22). 
  
Kommunstyrelsen ger fullmäktige ett utlåtande om de åtgärder som utvärderingsberättelsen 
föranleder. I praktiken behöver stadsstyrelsen be utskotten om utredningar angående 
utvärderingsberättelsen, som styrelsen sedan sammanställer till stadsstyrelsens utlåtande som gäller 
hela staden. 
  
Utvärderingsberättelsen för 2017, som är godkänd av revisionsutskottet, delas ut som bilaga.  
  
Utvärderingsberättelsen innehåller viktiga iakttagelser om bildningssektorn.  
Revisionsutskottet har i sin berättelse också behandlat berättelsen för föregående år (2016) och 
utskottens och stadsstyrelsens svar på den. Revisionsutskottet tackar för de utförliga bemötandena 
och modellen för behandling av bemötandena. 
  
År 2017 var samhällstekniken fokusområde vid revisionsutskottets utvärdering. För bildningens del 
har revisionsutskottet gjort iakttagelser om ungdomsutskottets verksamhet och om skolväsendet. 
Också om stadens tvåspråkighetsprogram har revisionsutskottet gjort iakttagelser som berör 
bildningssektorn. 
  
Revisionsutskottet har i berättelsen behandlat THL:s skolhälsoenkät, utan att be om egentligt svar av 
utskotten. Revisionsutskottet önskar att resultaten skulle fås separat enligt elevernas hemkommun. 
Nu fås resultaten skilt för varje skola. Till detta kan konstateras att undersökningen är nationell och 
utarbetas på THL. Huvudstadsregionens kommuner kommunicerar med THL via en gemensam 
arbetsgrupp, där kommunerna ger feedback om enkäten. Syftet med enkäten är emellertid att 
stödja elevhälsoarbetet i skolorna, och skolorna har ansvar för alla elever i skolan oberoende av 
hemkommun.  
  
I berättelsen behandlar revisionsutskottet också det uppsökande ungdomsarbetet och konstaterar 
att det har utvecklats enligt Grankullas modell för ungdomsgarantin. Här kan man tillägga att alla 
utskott som berörs av ungdomsgarantin under våren 2018 har behandlat och godkänt den modell 
som utvärderas och uppdaterades år 2017 (ungdomsutskottet 22.11.2017, social- och 
hälsovårdsutskottet 13.3.2018, svenska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik 
22.5.2018 och finska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik 23.5.2018). Modellen har 
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gett goda resultat. Ungdomsarbetslösheten har minskat mer än i grannkommunerna och alla har fått 
studieplats eller motsvarande efter att de gått ut åk 9 i grundskolan. 
  
Utredning av ärende som ansluter till ungdomsutskottets verksamhet  
Revisionsutskottet uppmanar staden att även i fortsättningen lägga vikt vid implementeringen och 
uppföljningen av tvåspråkighetsprogrammet, särskilt då vård- och landskapsreformen fortskrider.  
  
Till det här kan konstateras att bildningssektorn med hjälp av statlig finansiering fr.o.m. hösten 2017 
anställt en heltidskoordinator, en utvecklingsplanerare, inom förändringsprogrammet för barn- och 
familjetjänster (LAPE). Inom programmet skapas ny verksamhetskultur och praxis inom barn- och 
familjetjänster med tanke på vårdreformen. Enligt den information vi nu har pågår programmet till 
slutet av år 2018. Den utvecklingsplanerare som anställts av bildningen arbetar med den helhet inom 
LAPE som gäller elevhälsan, men i nära samarbete med programmets två andra helheter: 
familjecenter samt tjänster på specialnivå och krävande tjänster. 
Grankulla stads tvåspråkiga utvecklingsplanerare har kartlagt tillgången på elevvårdstjänster och 
andra betydande social- och hälsovårdstjänster för barn och unga på båda språken och har arbetat 
aktivt i regionens arbetsgrupper samt i de nationella nätverken. Eftersom ingen i 
huvudstadsregionens LAPE haft helhetsansvar för att beakta och koordinera de svenska frågorna, 
har Grankullas koordinator tagit initiativ till och startat en arbetsgrupp för svenskspråkiga barn- och 
familjetjänster i huvudstadsregionen. En lyckad implementering i Grankulla skulle förutsätta att 
arbetet kan fortsätta med en anställd utvecklingsplanerare ännu under år 2019. Det här skulle vara 
möjligt inom den givna budgetramen för år 2019. 
  
Revisionsutskottet bad också om ett bemötande gällande den svenska skolutredningen. Bemötandet 
tas upp i svenska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik. 
  
Bildningsdirektören:  
Utskottet antecknar revisionsutskottets utvärderingsberättelse för år 2017 till kännedom och ger för 
egen del sitt utlåtande enligt ovanstående till STS för vidare behandling. 
---------------------------------------------------- 
Vice ordförande Eväsoja föreslog att formuleringen ”En lyckad implementering i Grankulla skulle 
förutsätta att arbetet kan fortsätta med en anställd utvecklingsplanerare ännu under år 2019. Det 
här skulle vara möjligt inom den givna budgetramen för år 2019.” skulle strykas. 
Förslaget förföll på grund av bristande understöd. 
  
Beslut: 
  
Utskottet godkände beslutsförslaget. 
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Social- och hälsovårdsutskottet § 50 04.09.2018 
  
Revisionsutskottets utvärderingsberättelse för år 2017 
  
55/02.06.01/2018 
  
SOTEV 04.09.2018 § 50 
Mer information: 
social- och hälsovårdsdirektör Ulla Tikkanen, tfn 050 355 3246 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
  
Revisionsutskottet ska enligt 121 § i kommunallagen bedöma huruvida de mål för verksamheten och 
ekonomin som fullmäktige satt upp har nåtts i kommunen och huruvida verksamheten är ordnad på 
ett resultatrikt och ändamålsenligt sätt. Resultaten av bedömningen förs fram i 
utvärderingsberättelsen. Fullmäktige behandlar utvärderingsberättelsen i samband med bokslutet. 
Kommunstyrelsen ger fullmäktige ett utlåtande om de åtgärder som utvärderingsberättelsen 
föranleder. I praktiken behöver stadsstyrelsen be utskotten om utredningar angående 
utvärderingsberättelsen, som styrelsen sedan sammanställer till stadsstyrelsens utlåtande som gäller 
hela staden. 

  
I anslutning till social- och hälsovårdsutskottets verksamhet framförde revisionsutskottet följande 
frågor: 
  
- Hur följer och övervakar staden de tjänster som lagts ut och köps med servicesedlar? 
  
Målet är att stadens tjänsteinnehavare regelbundet och vid behov ska göra kontrollbesök på alla 
enheter som producerar boende- och andra tjänster. Vi registrerar också all kundrespons och vidtar 
de åtgärder den föranleder. Efterfrågan på servicesedlar och användningen av sedlarna har varit rätt 
liten inom social- och hälsovården.  
  
- Revisionsutskottet föreslår att staden efterlyser en ändring i enkätblanketten så att elevernas 
hemkommun framgår. 
  
Skolhälsoenkäten görs av institutet för hälsa och välfärd (THL). Social- och hälsovårdssektorn utreder 
om en ändring är möjlig. 
  
- Social- och hälsovårdssektorn borde finna en lösning på de ökande missbruksproblemen bland 
tonåringar. 
  
Missbruksproblemen bland tonåringar är en utmaning som sträcker sig bortom social- och 
hälsovårdssektorns verksamhetsfält. Lösningen måste sökas i samarbete mellan staden och andra 
myndigheter samt tredje sektorn. I Grankulla ansvarar ledningsgruppen för hälsofrämjandet (TEJO) 
under ledning av stadens ledningsgrupp för att koordinera det förebyggande rusmedelsarbetet. 
Inom stadens egen organisation är det multiprofessionella samarbetet särskilt mellan social- och 
hälsovårdssektorn och bildningssektorn centralt för det förebyggande rusmedelsarbetet. Under 
hösten 2018 godkänns stadens nya program för förebyggande rusmedelsarbete. I programmet ingår 
mer specifika mål och åtgärder, också för att förebygga missbruksproblemen bland ungdomar. 
Programmet gäller stadens hela organisation.  
  
- Hur följer staden tredje sektorns arbete för kommuninvånarna? 
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I sitt dagliga arbete har tjänsteinnehavarna inom social- och hälsovårdssektorn ett nära samarbete 
också med aktörer inom tredje sektorn. I samband med att de årliga verksamhetsbidragen delas ut 
ber vi de organisationer som ansöker om bidrag att rapportera om sin verksamhet. Allmänt kan man 
konstatera att det är rätt svårt att följa och utvärdera genomslaget i tredje sektorns arbete för 
kommuninvånarna.  
  
- För att social- och hälsovården ska fungera och personalresurserna räcka till bör staden beakta 
ökningen i antalet klienter från andra kommuner. 
  
I och med valfriheten som möjliggjordes från början av 2014 tack vare en ändring av hälso- och 
sjukvårdslagen har mer än 1 300 Esbobor valt Grankulla som den enhet som ansvarar för deras 
primärhälsovård. Också Grankullaborna har utnyttjat tjänsterna flitigare än tidigare, och ökningen 
inom alla tjänsteanvändare 2016–2017 uppgick till +14 procent. Om man beaktar alla former av 
hälsovårdstjänster använde 77 procent av invånarna i Grankulla hälsostationens tjänster år 2017. 
Detta är en nationellt sett hög nivå. 
  
Det har blivit svårare än förut att få icke-brådskande vård och därför har utöver omorganisering och 
utveckling av verksamheten också resursbehovet inom primärhälsovården utvärderats, bl.a. i 
samband med budgetberedningen 2019. Då konstaterades behov av att inrätta en ny 
sjukskötarbefattning. Ändringen är kostnadsneutral eftersom arbetet sedan 2015 har skötts med 
långa vikariat. I anslutning till en genomgång av resurserna år 2015 konstaterades att behovet av 
sjukskötarresurser bör utvärderas och att saken tas upp på nytt senare om antalet personer som 
byter hälsostation ökar ytterligare.  
  
Under skolornas läsår upptar arbete inom sektorn, särskilt de omfattande hälsoundersökningarna på 
skolorna, en läkarresurs på ca 0,6 befattning, som då inte är tillgänglig för arbetet på hälsostationen. 
Med beaktande av ökningen i skolornas elevantal, den stora andelen elever från andra kommuner 
(sammanlagt 935 elever år 2018) och utvidgningen av integrationsundervisningen är stadens 
skolläkarresurs snävt tilltagen både med avseende på behovet och på de nationella 
rekommendationerna. Åtgärder behövs alltså för att säkra en tillräcklig skolläkarresurs. En möjlig 
lösning kunde vara att inrätta en utbildningstjänst för en läkare som specialiserar sig inom 
allmänmedicin. Resursen kan i utbildningssyfte också fokuseras på skolhälsovården. Tjänsten vore en 
visstidsanställning och universitetet betalar utbildningsersättning för kostnaderna.  
  
  
Social- och hälsovårdsdirektören: 
Utskottet ger ovanstående som svar på de frågor revisionsutskottet ställer i sin 
utvärderingsberättelse. 
  
  
Beslut: 
  
  
Utskottet godkände beslutsförslaget. 
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Allmänna förvaltningens bemötande till punkt 6.3 i utvärderingsberättelsen, Grankulla stads 
tvåspråkighetsprogram 2015–2017 
 
”Revisionsutskottet uppmanar staden att även i fortsättningen lägga vikt vid implementeringen och 
uppföljningen av tvåspråkighetsprogrammet, särskilt då vård- och landskapsreformen fortskrider.” 

Såsom revisionsutskottet konstaterar i sin utvärderingsberättelse utgör levande tvåspråkighet och 
jämställda tjänster på båda inhemska språken fortsättningsvis ett central mål i stadens nya strategi.  

Här kan det konstateras städerna Helsingfors, Esbo, Vanda och Grankulla på Grankullas initiativ tog 
in ett omnämnande i sitt gemensamma utlåtande 15.5.2018 över landskaps- och vårdreformen om 
betydande brister i valfrihetslagstiftningen gällande tryggandet av de språkliga rättigheterna. I 
utlåtandet påpekades att de språkliga rättigheterna, speciellt en jämlik tillgång till svensk service och 
en äkta valfrihet, inte tryggas i lagpropositionerna i deras nuvarande form samt att propositionerna 
inte i tillräckligt hög grad säkerställer att de språkliga rättigheterna förverkligas i praktiken. 
 
Personalförvaltningen ordnade igen på våren 2018 i samarbete med medborgarinstitutet en kurs i 
svenska på arbetstid för anställda som upplever att de med tanke på arbetet behöver uppdatera och 
förbättra sina kunskaper i svenska. I kursen deltog 12 personer. Behovet av en kurs under hösten 
utreds. 
 
 


